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PUHEENJOHTAJIEN KOKOUS MA 3.5. klo 16:00

Savonlinnan kumppanuuspöytien puheenjohtajat
TEAMS-etäyhteydellä

Läsnä: Asko Hirvonen
Hannu Karvinen
Jesse Härkönen
Jyrki Huttunen
Veijo Laukkanen
Terho Kaskinen Kutsuttuna
Vesa Sairanen Kutsuttuna
Jarmo Häkkinen Kutsuttuna
Meeri Larinen Sihteeri / esittelijä

1. VUODEN 2021 LÄHIDEMOKRATIARAHAN TILANNE

Lähtösumma 30 000 euroa, josta vähennettiin vuoden 2020 kokouspalkkiot (2240€), kevään 2021
kokouspalkkiot (1360€), puheenjohtajien kevään 2021 kokouspalkkiot (400€) ja kevään
lehtimainoskulut (1674,44€).

Rahaa jäljellä 24 325,56€,
josta vähennetään vielä puheenjohtajien kilometrikorvaukset (pj-kokous 27.1. ja
kumppanuuspöytä).

Päätös:

Merkittiin tiedoksi.

2. KUMPPANUUSPÖYDISTÄ TULLEET AVUSTUSTA TARVITSEVAT TOIMENPIDE-ESITYKSET

Esitetyt avustussummat:
- Sumpunlahden kunnostus: 3000€ (Punkaharju)

Esitys tullut puheenjohtajan kautta. Viime vuonna myönnetty 4000€.
- Sorvaslahden luontoselvityshankkeen omarahoitus: 400€ (Punkaharju)

Esitys tullut puheenjohtajan kautta.
- Pihlajalahden kyläyhdistyksen retkilaituri: 4500€ (Sääminki)

Hankkeen kokonaiskustannus 27 000€.
- Haukiniemen Hakan lehden toimittaminen: 1150€ (Sääminki)

Lehden levikki n. 150 kpl kaksi kertaa vuodessa, kokonaiskustannus 1150€.
- Vesj’kansan tarinat podcastiksi: 615€ (Sääminki)

Hankkeen omarahoitusosuuteen. Kokonaiskustannus 12 300€.
- Kerimäellä alikulun maalaaminen: 1000€ (Kerimäki)

Hankkeen ottanut hoitaakseen Kerimäki-seura. Projektin toteutuminen on vielä auki, mutta
olisiko mahdollista tehdä varaus kumppanuuspöytäbudjettiin, jonka he kesän aikana
lunastaisivat? Kerimäki-seura hakee ensisijaisesti avustusta Ely-keskukselta, mutta jos sieltä
ei taloudellista tukea tule, olisi hyvä olla kumppanuuspöytäbudjetissa varaus olemassa.



- Kerimäen kuntoportaiden rakentaminen: 2500€
Kerimäellä urheiluseurat suunnittelevat yhteistalkoilla kuntoportaiden rakentamista
kirkonkylälle. Osa puutavarasta saataisiin lahjoituksena. Puutavaran menekki vielä
auki, sillä suunnitteilla tehdä kaksiosaiset portaat: toisella puolella jyrkemmällä
askelmalla ja toisella puolella loivemmalla, joka mahdollistaisi myös vaikeammin liikkuvien
liikuntaharrastuksen.

LISÄKSI ON TULLUT JÄLKIKÄTEEN KAKSI HAKEMUSTA KOSKIEN SAVONRANTAA.
- Savonrannan kädentaitajat: 3000€

Työntekijän palkkaukseen ja toimitilan vuokraan.
- Lions Club Savonranta, Savonranta-päivän järjestäminen: 2500€

Savonranta-päivä on ainut vuosittainen tapahtuma Savonrannalla, jossa lähes kaikki
paikkakunnan yhteisöt osallistuvat tapahtuman järjestämiseen. Maksuton tilaisuus
suuresta talkootyön osuudesta huolimatta vaatii myös paljon rahallista panostusta
mm. esiintyjiin, tila- ja tarvikevuokriin, mainontaan, lupiin, tarjontaan jne.

Hyväksymmekö kumppanuuspöydän jälkeen tulleet hakemukset?

Suurin osa kumppanuuspöytiin tulleista esityksistä ei pyytänyt rahoitusta kumppanuuspöydästä,
vaan käyttivät tätä väylänä saada asiansa kuuluviin kaupungin suuntaan.

Eniten yksittäisiä esityksiä (4kpl) samasta aiheesta tuli koirapuistosta keskustaajaman alueelle. Tälle
hankkeelle voitaisiin myöntää rahoitusta kumppanuuspöydästä, joka suunnattaisiin kaupungin
puistopuolelle koirapuiston rakentamiseen.

Päätös:

Keskustelussa tuli ilmi, että aiemminkin on hyväksytty itse kumppanuuspöydän jälkeen tulleita
esityksiä jotka on sitten käsitelty vain puheenjohtajakokouksessa ja sen jälkee viety eteenpäin
elinkeinojaostoon, täten myös Savonrannan pöytään myöhässä tulleet esitykset ovat päteviä
saamaan avustusta kumppanuuspöydästä.

Puheenjohtajien esitys kumppanuuspöytäbudjetin käyttämiseen keväällä 2021:

- Sumpunlahden kunnostus: 3000€ (Punkaharju)
- Sorvaslahden luontoselvityshankkeen omarahoitus: 400€ (Punkaharju)
- Pihlajalahden kyläyhdistyksen retkilaituri: 4500€ (Sääminki)
- Haukiniemen Hakan lehden toimittaminen: 575€ (Sääminki)
- Vesj’kansan tarinat podcastiksi: 615€ (Sääminki)
- Savonrannan kädentaitajat: 2000€

Tämä vielä kysymysmerkillä. Voidaanko avustusta antaa kumppanuuspöydästä, kun ovat
saaneet jo kulttuuritoimesta?

- Lions Club Savonranta, Savonranta-päivän järjestäminen: 1250€
Tämä vielä kysymysmerkillä: myöntääkö elinkeinojaosto kohdeapurahaa vai
kumppanuuspöytä? Jos elinkeinojaosto ei myönnä apurahaa, annetaan
kumppanuuspöydästä 1250€. Odotetaan ensin elinkeinojaoston päätös.



- VARAUS Kerimäellä alikulun maalaaminen: 1000€ (Kerimäki)
Tehdään varaus kyseiselle avustukselle, jonka hankkeen toteuttaja lunastaa tarpeen tullen
syksyn kumppanuuspöytiin mennessä.

- VARAUS Kerimäen kuntoportaiden rakentaminen: 2500€ (Kerimäki)
Tehdään varaus kyseiselle avustukselle, jonka hankkeen toteuttaja lunastaa tarpeen tullen
syksyn kumppanuuspöytiin mennessä.

3. KAUPUNKIKESKUSTAN KUMPPANUUSPÖYDÄN NIMEN VAIHTAMINEN

Keskustellaan, vaihdettaisiinko kaupunkikeskustan kumppanuuspöydän nimeksi keskustaajaman
kumppanuuspöytä. Tämä toisi selkeyttä aluejakoon ja toivottavasti nostaisi kaupungin pöydän
osallistujamääriä.

Päätös:

Puheenjohtajat hyväksyivät yksimielisesti nimenvaihdoksen. Elinkeinojohtaja ei nähnyt syytä miksei
nimenvaihdos onnistuisi, varsinkin kun uusi nimi kuvaa kyseisen kumppanuuspöydän toimipiiriä
paremmin.

4. SYKSYN KUMPPANUUSPÖYDÄT

Ti 7.9.2021 Keskustaajama

Ma 13.9.2021 Kerimäki

Ti 21.9.2021 Sääminki

Ke 22.9.2021 Punkaharju

To 23.9.2021 klo 18.00 Savonranta

Syksyn kumppanuuspöytäkierroksella haetaan kuntalaisten kommentteja
kaupunkistrategialuonnokseen ja taajamien kehittämissuunnitelmiin ja niiden strategisiin kärkiin.

Päätös:

Puheenjohtajat esittätävät että samalla kun kaupunkistrategialuonnosta esitellään syksyn
kumppanuuspöydissä kuntalaisille, voisi samalla esitellä taajamien kehittämissuunnitelmien
strategiset kärjet. Kutsutaan asiasta vastaava yrityspalvelupäällikkö Juha Turtiainen esittelemään
asiaa syksyllä taajamien kumppanuuspöytiin (Savonranta, Kerimäki, Punkaharju).

5. PUHEENJOHTAJIEN ESITYS KUMPPANUUSPÖYTIEN MÄÄRÄRAHAN NOSTAMISESTA

Esitys:

ESITYS KUMPPANUUSPÖYDÄN MÄÄRÄRAHAN NOSTAMISESTA

”Aluekehittämistä ei ole, jos ei ole paikkoja joihin ihmiset kokoontuvat”, kertoi Kukassaaren



etätyöntekijä Esa Hyvärinen Säämingin kumppanuuspöydässä 17.3.2021.

Savonlinnan kumppanuuspöytien puheenjohtajat esittävät Savonlinnan elinkeinojaostolle ja
edelleen kaupunginhallitukselle ja valtuustolle, että kumppanuuspöytään osoitetut määrärahat
nostetaan 50 000 euroon vuodesta 2022 lähtien.

Perusteluna määrärahan nostolle yhdistys pitää sen, että yhdistysten omistamien kiinteistöjen,
jotka ovat kyläläisten ja kylätoiminnan käytössä, ei ole ponnisteluista huolimatta löytynyt ratkaisua
sekä se, että kumppanuuspöytiin osallistuvien viranhaltijoiden kulut ”syövät” kohtuuttoman ison
osan nykyisestä 30 000 euron määrärahasta.

Säämingin kumppanuuspöydässä 17.3.2021 elinkeinojaoston puheenjohtaja Olli Österlund toi
vahvasti esille sen, että avustukset kylätoiminnan käytössä oleville kiinteistöille pitää hoitaa
kumppanuuspöytätoiminnan kautta.
Savonlinnan kylät ry on tehnyt vuonna 2018 kartoituksen ko. kiinteistöistä Savonlinnassa, joka
löytyy myös Savonlinnan kaupungin asiakirjoista. Tarvittava avustusmääräraha kylätoiminnassa
oleville kiinteistöille on 12-15 000€/vuosi.

Avustussäännöistä voi päättää Savonlinnan kaupungin elinkeinojaos yhteistyössä kumppanuus-
pöytien puheenjohtajien kanssa. Tarvittaessa Savonlinnan kylät ry voi antaa asiantuntemustaan ja
työpanostaan asian eteenpäin saattamiseksi.

Vetoamme Savonlinnan kaupungin päättäjiin, että esitetty määräraha nostetaan 50 000 euroon ja
pitkään vellonut kylätoiminnan käytössä oleville kiinteistöille myönnetään vuosittainen avustus
yhdessä sovituilla pelisäännöillä.

Puheenjohtajakokouksen päätös:

Kumppanuuspöytien puheenjohtajat yhdessä esittävät kumppanuuspöytämäärärahan nostamista
50 000 euroon vuodesta 2022 alkaen.

6. MUUT ESILLE TULEVAT ASIAT

- Puheenjohtajien kulukorvausten maksaminen
Hankekoordinaattori selvittää tehokkaimman tavan kerätä kaikkien puheenjohtajien
kilometrikorvaus- ja kokouspalkkiotietojen keräykseen ja eteenpäin viemiseen.

- Itä-Savon luonnonsuojeluyhdityksen viimevuotinen ylijäämäraha n. 200 euroa: saavatko
käyttää kyseisen summan lisäroskapihtien hankkimiseen?

Hankekoordinaattori selvittää asian luonnonsuojeluyhdistyksen ja elinkeinotoimen kanssa.

7. SEURAAVA KOKOUS

Seuraavan kokouksen ajankohdaksi päätettiin noin elokuun puoliväli. Hankekoordinaattori ottaa
lähempänä yhteyttä.

8. KOKOUKSEN PÄÄTÖS

Kokous päätettiin klo 18.12


